
 Protokół Nr LXII/2023
z sesji Rady Miejskiej w Ziębicach,

która odbyła się dnia 28 września 2023 r.,
 w Sali Konferencyjnej Ratusza Miejskiego

Godzina rozpoczęcia: 14:06

Godzina zakończenia: 15:43

Obecni radni: 14

Nieobecni radni: 1  (M. Kuriata)

W sesji uczestniczyli:

- Burmistrz Ziębic M. Szpilarewicz,

- Zastępca Burmistrza M. Wołczyk,

- Skarbnik Gminy M. Grzesik, 

- Radca Prawny M. Pływacz,

- Naczelnik WBGK B. Miszczycha,

- Sołtysi

 

1. Otwarcie sesji.

Przewodnicząca  Rady  Miejskiej  Agata  Sobków  otworzyła  obrady  LXII  sesji  Rady  Miejskiej

w Ziębicach i przywitała wszystkich przybyłych Radnych oraz gości. 

2. Stwierdzenie prawomocności obrad.

Stwierdzono, że w sesji uczestniczy 14 radnych, co stanowi quorum niezbędne do podejmowania

prawomocnych decyzji i uchwał.

3. Przyjecie porządku obrad.

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  A.  Sobków powiedziała,  że  wszyscy radni  otrzymali  porządek

obrad i zapoznali się z nim oraz spytała czy ktoś z obecnych wnosi uwagi lub zmiany.

Proponowany porządek obrad: 

1. Otwarcie sesji.  

2. Stwierdzenie prawomocności obrad. 

3. Przyjęcie porządku obrad.

4. Przyjęcie protokołów z LIX, LX Sesji Rady Miejskiej. 



5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się

bez dalszego biegu. 

6.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXXI/16104  Rady  Miejskiej

w Ziębicach z dnia 24 września 2004 r. w sprawie zasad wydzierżawiania i najmu nieruchomości

wchodzących w skład Mienia Komunalnego Gminy Ziębice. 

7.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu

Ząbkowickiego  na  realizację  zadania  pod  nazwą  „Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  3184D

w miejscowości Witostowice, km 2+073 – 4+777”.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany uchwały nr 392/VIII/2022 z dnia 24 lutego

2022 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego na realizację

zadania pn.”Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 395 w zakresie budowy chodnika dla pieszych, na

terenie miejscowości Henryków – dokumentacja techniczna”.

9.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały w  sprawie  ustalenia  regulaminu  targowiska  gminnego

w Ziębicach.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji nowego przystanku

komunikacyjnego  na  potrzeby  gminnej  komunikacji  autobusowej  w  ciągu  drogi  wojewódzkiej

w granicach Gminy Ziębice.

11. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie ustalenia wstępnej lokalizacji  nowego przystanku

komunikacyjnego  na  potrzeby  gminnej  komunikacji  autobusowej  w  ciągu  dróg  powiatowych

w granicach Gminy Ziębice.

12.  Rozpatrzenie  projektu uchwały zmieniającego  uchwałę  nr  575/VIII/2023  Rady  Miejskiej

w  Ziębicach  z  dnia  14  sierpnia  2023  r.  w  sprawie  emisji  obligacji  oraz  zasad  ich  zbywania,

nabywania i wykupu.

13. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 

14. Informacja Przewodniczącej Rady.

15. Interpelacje, wnioski i zapytania. 

16. Zamknięcie sesji.

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków zapytała czy ktoś wnosi uwagi lub zmiany. 

Burmistrz Ziębic złożył wniosek o wprowadzenie do porządku obrad projektów uchwał ws.: 

* wprowadzenia zmian w budżecie na 2023 rok, 

* zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ziębice.

 

→ Wprowadzenie do porządku obrad projektu uchwały ws.  wprowadzenia zmian w budżecie na



2023 rok.

 

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. 

→ Wprowadzenie  do  porządku  obrad  projektu  uchwały  ws.  zmiany w Wieloletniej  Prognozie

Finansowej Gminy Ziębice.

 

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” wprowadziła projekt uchwały do porządku obrad. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków przedstawiła porządek po zmianach.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła zmieniony porządek obrad. 

4. Przyjęcie protokołów z LIX, LX Sesji Rady Miejskiej. 

Przewodnicząca  Rady Miejskiej  A.  Sobków powiedziała,  że  wszyscy Radni  otrzymali  projekty

protokołów  i  mieli  czas  na  zapoznanie  się  z  nimi.  Przewodnicząca  poinformowała,  że  nikt

z Radnych nie wniósł uwag i zarządziła głosowanie.

Protokół nr LIX

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  13  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy 1 głosie „wstrzymującym się” przyjęła protokół.

 

Protokół nr LX 

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła protokół.

5. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zgłoszenia kandydata na ławnika, które pozostawia się

bez dalszego biegu. 

Projekt uchwały przedstawiła Przewodnicząca Rady Miejskiej. 

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 578/VIII/2023 ws. zgłoszenia

kandydata na ławnika, które pozostawia się bez dalszego biegu. 



6.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  zmiany  uchwały  Nr  XXXI/16104  Rady  Miejskiej

w Ziębicach z dnia 24 września 2004 r. w sprawie zasad wydzierżawiania i najmu nieruchomości

wchodzących w skład Mienia Komunalnego Gminy Ziębice. 

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  579/VIII/2023  ws. zmiany

uchwały Nr XXXI/16104 Rady Miejskiej  w Ziębicach z dnia 24 września 2004 r. w sprawie

zasad wydzierżawiania i najmu nieruchomości wchodzących w skład Mienia Komunalnego

Gminy Ziębice. 

7.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  udzielenia  pomocy  finansowej  dla  Powiatu

Ząbkowickiego  na  realizację  zadania  pod  nazwą  „Przebudowa  drogi  powiatowej  nr  3184D

w miejscowości Witostowice, km 2+073 – 4+777”.

Projekt uchwały przedstawił Burmistrz Ziębic. 

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy braku głosów „wstrzymujących się”  przyjęła uchwałę nr 580/VIII/2023 ws. udzielenia

pomocy  finansowej  dla  Powiatu  Ząbkowickiego  na  realizację  zadania  pod  nazwą

„Przebudowa drogi powiatowej nr 3184D w miejscowości Witostowice, km 2+073 – 4+777”.

8. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie zmiany uchwały nr 392/VIII/2022 z dnia 24 lutego

2022 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla Województwa Dolnośląskiego na realizację

zadania pn.”Przebudowa drogi wojewódzkiej nr 395 w zakresie budowy chodnika dla pieszych, na

terenie miejscowości Henryków – dokumentacja techniczna”.

Projekt uchwały przedstawił Naczelnik WBGK B. Miszczycha. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.



Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  581/VIII/2023  ws. zmiany

uchwały nr 392/VIII/2022 z dnia 24 lutego 2022 r. w sprawie udzielenia pomocy rzeczowej dla

Województwa Dolnośląskiego na realizację zadania pn.”Przebudowa drogi wojewódzkiej nr

395  w  zakresie  budowy  chodnika  dla  pieszych,  na  terenie  miejscowości  Henryków  –

dokumentacja techniczna”.

9.  Rozpatrzenie  projektu  uchwały  w  sprawie  ustalenia  regulaminu  targowiska  gminnego

w Ziębicach.

Projekt uchwały przedstawił Naczelnik WBGK B. Miszczycha.

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy braku  głosów „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr 582/VIII/2023  ws. ustalenia

regulaminu targowiska gminnego w Ziębicach.

10. Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie ustalenia wstępnej  lokalizacji  nowego przystanku

komunikacyjnego  na  potrzeby  gminnej  komunikacji  autobusowej  w  ciągu  drogi  wojewódzkiej

w granicach Gminy Ziębice.

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Burmistrza M. Wołczyk. 

Radny M. Jaźwiec zapytał czy może być tak, że Rada nie podjęła jeszcze uchwały o utworzeniu

komunikacji gminnej, a już uchwala lokalizacje przystanków? 

Zastępca Burmistrza M. Wołczyk odpowiedziała, że jest to wszystko planowane, obecnie trwają

negocjacje  z  potencjalnymi  operatorami,  a  żeby  móc  uruchomić  komunikację  –  trzeba  ustalić

przystanki – warto jest być przygotowanym.

Naczelnik  WBGK  B.  Miszczycha  dodał,  że  uchwała  jest  propozycją  wstępnych  lokalizacji

przystanków,  które  zostaną  przekazane  zarządcy  drogi.  Proces  przygotowawczy  trwa  kilka

miesięcy.

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”



i  przy braku  głosów „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr 583/VIII/2023  ws. ustalenia

wstępnej  lokalizacji  nowych  przystanków  komunikacyjnych  na  potrzeby  gminnej

komunikacji autobusowej w ciągu drogi wojewódzkiej w granicach Gminy Ziębice.

11.  Rozpatrzenie projektu uchwały  w sprawie ustalenia wstępnej  lokalizacji  nowego przystanku

komunikacyjnego  na  potrzeby  gminnej  komunikacji  autobusowej  w  ciągu  dróg  powiatowych

w granicach Gminy Ziębice.

Projekt uchwały przedstawiła Zastępca Burmistrza M. Wołczyk. 

Komisja Infrastruktury i Rozwoju wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  13  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy braku  głosów „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr 584/VIII/2023  ws. ustalenia

wstępnej  lokalizacji  nowych  przystanków  komunikacyjnych  na  potrzeby  gminnej

komunikacji autobusowej w ciągu dróg powiatowych w granicach Gminy Ziębice.

Głosu nie oddał z powodów technicznych Radny W. Lach.

12. Rozpatrzenie  projektu  uchwały  zmieniającego  uchwałę  nr  575/VIII/2023  Rady  Miejskiej

w  Ziębicach  z  dnia  14  sierpnia  2023  r.  w  sprawie  emisji  obligacji  oraz  zasad  ich  zbywania,

nabywania i wykupu. 

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy M. Grzesik.  

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  585/VIII/2023  zmieniającą

uchwałę nr 575/VIII/2023 Rady Miejskiej w Ziębicach z dnia 14 sierpnia 2023 r. w sprawie

emisji obligacji oraz zasad ich zbywania, nabywania i wykupu. 

13. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie wprowadzenia zmian w budżecie na 2023 rok.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy M. Grzesik.  

Radny J. Sobol zapytał o przystanek na ul. W. Polskiego za 40 tys. zł. 

Naczelnik  WBGK B.  Miszczycha  odpowiedział,  że  będzie  to  największy przystanek  w gminie

usytuowany w strefie konserwatorskiej, więc również trzeba go dostosować wizualnie do otoczenia,



a  ceny  przystanków  po  pandemii  mocno  poszły  do  góry.  Inwestycja  wymaga  również

przygotowania terenu. 

Radny M. Jaźwiec  zapytał  czy będzie tam tworzona jakaś  zatoczka,  bo póki  co stoją  wysokie

krawężniki, które są też niszczone przez ciężarówki wyjeżdżające z terenu budowy hali. 

Naczelnik  WBGK B.  Miszczycha odpowiedział,  że  teren  wjazdu na  halę  to  teren  budowy,  ale

wiadomo już jest,  że zostanie to wszystko poprawione.  Co do przystanku – autobus będzie się

zatrzymywał na jezdni, a piesi będą stać na peronie. 

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i przy braku głosów „wstrzymujących się” przyjęła uchwałę nr 586/VIII/2023 ws. wprowadzenia

zmian w budżecie na 2023 rok.

15:07 – wyszedł Radny J. Sobol

15:09 – wrócił Radny J. Sobol

14. Rozpatrzenie projektu uchwały w sprawie zmiany w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy

Ziębice.

Projekt uchwały przedstawiła Skarbnik Gminy M. Grzesik.  

Komisja Budżetowa wydała opinię pozytywną o projekcie uchwały.

Rada  Miejska w  Ziębicach  w  obecności  14  radnych  14  głosami  „za”,  0  głosami  „przeciw”

i  przy  braku  głosów  „wstrzymujących  się”  przyjęła  uchwałę  nr  587/VIII/2023  ws. zmiany

w Wieloletniej Prognozie Finansowej Gminy Ziębice.

15:12 – wyszedł Radny W. Iskra 

15. Informacja Burmistrza o pracy między sesjami. 

Informacja stanowi załącznik do protokołu.

Burmistrz omówił najważniejsze informacje. 

15:17 – wrócił Radny W. Iskra



Radny M. Jaźwiec poprosił o więcej szczegółów ze spotkań z przedsiębiorcami oraz zapytał kiedy

pojawi się szansa na remont drogi na osiedlu Kopernika.

Burmistrz  odpowiedział,  że  odbył  spotkania  z  dwoma  Inwestorami,  w  pierwszym  przypadku

dotyczyło  ono  pomocy  w  znalezieniu  lokalnego  partnera  dla  niemieckiej  firmy,  a  w  drugim

zastosowania uchwały RM z 2005 roku z preferencjami dla pracodawców tworzących nowe miejsca

pracy.  Co  do  remontów  –  Burmistrz  powiedział,  że  gmina  czeka  na  rozstrzygnięcie  dużego

Polskiego  Ładu,  potem  zrobi  duży  przetarg  podzielony  na  części  -  i  będą  one  wykonywane

w przyszłym roku.

Przewodnicząca Rady Miejskiej  A.  Sobków zapytała  o sytuację  finansową spółki  ZWiK, braku

zgody na zmianę taryfy – jak istotny to problem i czy znaleziono rozwiązanie. 

Burmistrz  odpowiedział,  że  sytuacja  spółki  w ciągu roku bardzo się pogorszyła,  głównie przez

wzrost cen energii,  a tej bardzo dużo zużywają oczyszczalnie ścieków. Spółka podjęła działania

w kierunku instalacji fotowoltaicznej, ale mimo wszystko roczna strata z energii wynosi około 700

tys.  zł.   Wody Polskie  nie  wyraziły  zgody na  zmianę  taryfy.  Burmistrz  dodał,  że  w kolejnym

tygodniu odbędzie się spotkanie z Zarządem by ocenić sytuację i udzielić jakiejś pomocy. 

Radny J. Sobol dodał, że ta sytuacja dotyka każdej firmy wodociągowej w kraju. 

Radny  J.  Przyszlakiewicz  zapytał  o  planowanym  we  wrześniu  spotkaniu  z  mieszkańcami

Wadochowic, do którego jeszcze nie doszło.

Burmistrz  odpowiedział,  że  termin  spotkania  ustali  projektant.  W ostatnim czasie  nie  było  go

w kraju. 

16. Informacja Przewodniczącej Rady.

Przewodnicząca Rady Miejskiej  A. Sobków poinformowała o podjętych działaniach w przerwie

między sesjami.

Przewodnicząca Rady odczytała także pismo Wojewody Dolnośląskiego ws. wygaśnięcia mandatu

Radnego W. Ochał – zakończenie postępowania.

 

17. Interpelacje, wnioski i zapytania. 

Radny W. Lach poprosił o kontrolowanie niewłaściwego parkowania w okolicach żabki/apteki na

drodze wojewódzkiej w Henrykowie. 

Burmistrz odpowiedział, że od 4 października będzie obowiązywała już stała organizacja ruchu,

kierowcy muszą dostosować się do oznakowania, już kilka interwencji służb się odbyło. 



Radny M. Jaźwiec zapytał o jak długo przedłuży się inwestycja na ul. W. Polskiego oraz o to czy

będzie chodnik na tej ulicy tam przy blokach, gdzie stworzono miejsca parkingowe. Radny zwrócił

także  uwagę  na  niebezpieczeństwa  przy  nowym  przejściu  dla  pieszych  na  ul.  Przemysłowej.

Kolejną sprawą jaką poruszył Radny było parkowanie na ul. B. Getta (od Rynku do ul. Browarnej)

– mieszkańcy pytają czy można wrócić do parkowania po prawej stronie ulicy.  

Naczelnik  WBGK  B.  Miszczycha  odpowiedział,  że  co  do  ul.  B.  Getta  osobiście  nie  widzi

przeszkód, natomiast zmianę będzie trzeba poprzedzić konsultacjami. W kwestii ul. Przemysłowej

Naczelnik  powiedział,  że  to  odpowiednie  służby  powinny  zająć  się  źle  parkującymi  tam

samochodami. Pan B. Miszczycha dodał, że na ul. W. Polskiego powstała zatoka z miejscami do

parkowania w lokalizacji dawnego chodnika, jednak na terenie przejętym od właścicieli (obecny

teren wejść do bloków z ławeczką) powstanie 2m chodnik. 

Radny J.  Koprowski  zapytał  czy Radni  powinni  zgłosić  wniosek do budżetu na przyszłoroczną

wymianę z Niemcami.

Burmistrz odpowiedział, że wniosek na wymianę uczniowską już wpłynął. 

 

18. Zamknięcie sesji.

Przewodnicząca Rady Miejskiej A. Sobków złożyła świąteczne życzenia i zamknęła obrady LXII

Sesji Rady Miejskiej w Ziębicach.

Na tym protokół zakończono.

Nagranie audio stanowi integralną część protokołu.

Głosowania imienne stanowią załącznik do protokołu. 

Przewodnicząca Rady Miejskiej: Agata Sobków                                ...……………………….

Protokolant: Monika Mikosz                                                              ……..……………………


